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Centra voor leerlingenbegeleiding (CLB's)  -  Detectie problemen mentaal welzijn 
jongeren

Jongeren hebben het deze dagen extra moeilijk. Op jonge leeftijd zijn school en vrienden 
immers erg belangrijk, terwijl deze factoren dagelijks in het gedrang komen. Naast het 
fysieke gezondheidsaspect, botsten heel wat jongeren dan ook mentaal op hun limieten. 
Ze zijn soms angstig en gestresseerd door de nieuwe situaties en voortdurende 
veranderingen aan hun dagelijkse routine wegens de coronacrisis. We weten dat 
jongeren het vaak erg lastig vinden om over hun problemen te praten. Mentaal welzijn is 
voor sommigen immers nog steeds een taboe.

In normale omstandigheden zijn de CLB’s de organisatie bij uitstek om allerhande 
problemen, inclusief mentale moeilijkheden, te detecteren bij jongeren. Op dit moment 
ligt dat enigszins anders aangezien zij uiteraard volop bezig zijn met de contacttracing. 
Dat heeft als gevolg dat zij minder tijd hebben om andere problemen bij onze jeugd op te 
merken of te remediëren

1. Wat is de capaciteit van de CLB’s momenteel? Kunnen zij hun oorspronkelijke 
opdrachten nog vlot combineren met de contacttracing?

2. Werden in het kader van COVID-19 door het CLB specifieke acties ondernomen met 
betrekking tot het opsporen? Zo ja, welke?

3. Worden die uitgerold in de scholen?
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De bezorgdheid dat Centra voor Leerlingenbegeleiding (CLB’s) onvoldoende tijd zouden 
hebben voor de begeleiding van kinderen, deel ik. Ik nam tot nu toe ook maatregelen die 
moeten toelaten om aan die bezorgdheid tegemoet te komen. Zo werden er voor de start 
van het huidige schooljaar met de sector afspraken gemaakt over de prioritaire taken voor 
deze woelige periode. Contactonderzoek heeft absolute prioriteit naast de vaccinaties en 
de aandacht voor de kwetsbare leerlingen. Voor de opdrachten in het kader werden er 
eveneens prioritaire keuzes gemaakt, ik verwijs graag naar de afspraken die we maakten 
met de sector en die per pandemiescenario uitgeschreven staan. Voor het CLB blijft het 
mogelijk om kinderen en jongeren digitaal te ontmoeten en waar nodig ook een fysiek 
gesprek uit te voeren.  

- Daarnaast investeerde ik ook extra middelen in de CLB-ch@t, nl 82.500 euro voor de 
periode van 01/05/2020 tot 31/08/2021 (deze komen bovenop de 122.000 euro die 
reeds voor het schooljaar 2020-2021 voor de CLB@chat was voorzien.)  

Verder zit ik bijna wekelijks samen met alle sociale partners en de Vlaamse 
Scholierenkoepel om de vinger aan de pols te houden en ondernam ik reeds 
verschillende acties, o.a. :

Ik kende recent nog extra middelen toe aan de CLB-sector voor extra werkkrachten 
voor het contactonderzoek omdat er nu inderdaad heel wat medewerkers ingeschakeld 
worden bij het contactonderzoek. Met deze middelen kan elk CLB gemiddeld vier extra 
voltijdse krachten in dienst nemen. Deze extra middelen komen bovenop de 1,3 miljoen 
euro die ik eerder al vrijmaakte voor de CLB’s voor contactonderzoek. 

- Daarnaast kon er al wat administratieve last bij de CLB’s worden geschrapt door een 
hervorming van het gemotiveerd verslag - één van de stappen in de afschaffing van 
het M-decreet. Hierdoor krijgen de CLB’s meer ruimte om leerlingen, leerkrachten en 
directies te ondersteunen op het terrein. Daarbij investeerde ik 30 miljoen euro in de 
zorgtijdgarantie, die de capaciteit van de ondersteuningsnetwerken verhoogt, en nog 
eens 23 miljoen euro in bijkomende leerlingenondersteuning in het basisonderwijs, 
zodat er extra ingezet kan worden op goede omkadering. 

Voor contactopsporing werden er van bij de start van de pandemie afspraken gemaakt 
met de CLB-sector en met het Agentschap Zorg en Gezondheid. Sinds midden 
december worden er ook data uitgewisseld tussen LARS en Zorgatlas. Daarnaast werd 
het mogelijk gemaakt om rechtstreeks vanuit LARS PCR-activatiecodes aan te vragen 
voor alle hoog risicocontacten die nav het CLB-contactonderzoek werden vastgesteld. 
Vanaf 14 december startte ik ook met sneltesten in twee pilootregio’s. Momenteel rol 
ik deze sneltesten geleidelijk aan verder uit. 

https://onderwijs.vlaanderen.be/sites/default/files/atoms/files/Scenarios_CLB.pdf

